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Nr 265.

Av herr Törnkvist, i anledning av Kungl. Maj.ts proposition, nr 
234, angående godkännande av avtal mellan kronan och 
Stockholms stad rörande vissa markfrågor i Stock
holm m. m.

Med proposition nr 234 har Kungl. Majit för riksdagen framlagt de för
slag angående godkännande av avtal mellan kronan och Stockholms stad 
rörande vissa markfrågor i Stockholm m. m., vilka föranletts av 1939 års 
markkommissions betänkande i ämnet den 16 mars 1940. Utöver förslaget 
till avtal rörande markfrågorna innehåller betänkandet (sid. 101—114) rö
rande den fortsatta exploateringen och dispositionen av mark för allmänna 
byggnader å Ladugårdsgärdet också vissa uttalanden, vilka, med anledning 
av vad härutinnan från statsmakterna tidigare uttalats och åtgjorts och åt
minstone delvis synes gå i annan riktning, äro ägnade att väcka uppmärk
samhet. Då vidare i nämnda proposition icke från Kungl. Majits sida gives 
något uttalande vare sig för eller mot någondera av dessa motstridiga me
ningar örn Ladugårdsgärdets fortsatta exploatering och disposition för all
männa byggnader, synes anledning föreligga att erinra om vad från stats
makternas sida hittills i dessa frågor åtgjorts och hävdats.

I 1939 års statsrevisionsberättelse lämnas, § 14 sid. 66 sista stycket— 
sid. 68, en redogörelse för hur Kungl. Majit år 1933 anbefallt djurgårds- 
kommissionen att med Stockholms stad upptaga skyndsamma förhandlin
gar rörande bl. a. intagande i stadsplan av det område å Ladugårdsgärdet, 
som helt omramades av de delar, vilka ingingo i 1928 års Ladugårdsgärdes- 
avtal jämte sådana andra delar av Ladugårdsgärdet, som prövades lämpli
gen böra i det sammanhanget intagas i stadsplan — t. ex. de delar, som ingå 
i 1928 års avtal men trots härav och 1931 års avtal ännu ej stadsplanelagts. 
Vidare erinras där om 1935 års riksdags revisorers och 1936 års riksdags 
uttalanden rörande vikten av att angivna stadsplanefrågor skyndsamt brin
gades till lösning och därmed exploateringen av Ladugårdsgärdet ej behövde 
avstanna.

1939 års revisorer hava under § 15 ytterligare understrukit dessa syn
punkter.

I proposition 234 har sid. 36—39 intagits vad djurgårdskommissionen i 
yttrande över markkommissionens uttalat i denna del, och har djurgårds
kommissionen därvid anslutit sig till och närmare motiverat denna anslut
ning till statsmakternas hittills i dessa frågor intagna ståndpunkt.

Då det för djurgårdskommissionens fortsatta arbete med slutförandet av 
berörda stadsplanefrågor rörande angivna delar av Ladugårdsgärdet uppen-
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barligen är av synnerlig vikt, att statsmakterna klart utsäga sin mening i 
denna sak, samt skäl till ändring i den av riksdagen hittills därvid intagna 
ståndpunkten synes saknas, hemställes,

att riksdagen i anledning av innehållet i proposition 234 
och därvid fogade 1939 års markkommissions betänkande 
ville, i anslutning till vad 1939 års statsrevisorer enligt ovan
stående uttalat, i skrivelse till Kungl. Majit anhålla om på
skyndande av stadsplaneläggningen av de delar av Ladu
gårdsgärdet, vilka avses i Kungl. Majlis nämnda beslut 
1933, ävensom att därvid hinder ej må möta i planer på 
skelettplan, friläggning eller avsättande av mark för all
männa byggnader utav viss del av Ladugårdsgärdet.

Stockholm den 18 maj 1940.

Algot Törnkvist.


